
Protokoll fra møte i rovviltnemda for region 8 den 12.9.2023 
 

Sted: Teams 

 

Tid: kl. 9.–12.30 (3,5 timer møte og 2 timer forberedelse) 

 

 

Deltagere  

 

Rovviltnemnda Andre 

Nils Einar Samuelsen, leder 
Fred Johnsen, nestleder 
Johan Johansen Eira, medlem  
Mari Siljebråten, medlem (med frem til 11.00) 

Ragnhild Oline Eliassen, SFTF 
Inga M. Lillevoll, Næring og rovvilt i Finnmark 
Andreas Røsæg, SFTF 

 

 

 

 

Sakliste 

51/23 Godkjenning av innkalling og sakliste  

52/23 Rovviltnemnda arbeider med rullering av forvaltningsplan for rovvilt  

53/23 Neste møte  

 

 

 

51/23 Godkjenning av innkalling og sakliste 

 

 

52/23 Rovviltnemnda arbeider med rullering av forvaltningsplan for rovvilt 
 

– Vedtak – 

På dette møtet har rovviltnemnda gått gjennom innspillene fra arbeidsgruppe 2–6, dette er innspill 

om beiteprioriterte områder, innspill om rovviltprioriterte områder, innspill om internasjonalt 

samarbeid, innspill om prioritering av forebyggende og konfliktdempende tiltak (FKT) og innspill 

om kongeørn. Med bakgrunn i gjennomgangen ber rovviltnemnda sekretariatet jobbe videre med 

dette:  

 

- Rovviltnemnda ønsker bedre bestandsregistrering av ørn. 

få frem dette i forvaltningsplanen   

 

– Vedtak – 

Godkjent som innstilt. 

 

– Innstilling til vedtak – 

Rovviltnemnda for region 8 godkjenner innkalling og sakliste til møtet den 12.9.2023. 



- Mer effektivt uttak av rovvilt 

Jobb videre med å foreslå tiltak som effektiviserer kvotejakt, lisensfelling, skadefelling og 

ekstraordinære uttak av rovvilt. Se spesielt til at FKT-gruppes innspill her er svart ut.  

 

- Lisensfelling jerv – er reindrift 

Rovviltnemnda mener en reineier må kunne kjøre skuter opp til en åtebu for å drive lisensfelling fra 

bua. Er dette tillatt i dag? Ønsker nødvendig endring/klargjøring slik at det ikke er tvil om at det er 

lovlig.  

 

- Skadefelling  

Rovviltnemnda mener statsforvalteren må ha adgang til å tillate at motorkjøretøy ved skadefelling 

brukes til å avlede viltets oppmerksomhet, og under visse forhold til å forfølge og avlive viltet.  

 

- Restkvoter skal tas ut  

Miljødirektoratet bør i større grad gjennomføre ekstraordinære uttak med begrunnelse å regulere en 

bestand etter de kvoter som er satt. Og Statsforvalteren bør også i større grad kunne legge vekt på 

tapsforebygging gjennom å se til kvotene for lisensfelling/kvotejakt og slik fatte vedtak om 

skadefelling for å begrense bestandens størrelse til bestandsmålet, og bestandens utbredelse til A-

området på den måten som kvotene legger opp til.  

 

- Differensiere mellom rettighetshavere og interessenter i rovviltforvaltninga 

 

- Åpenhet til beitenæringa om rovviltregistreringer  

Rovviltnemnda ønsker at en ser på muligheten for innen dagens regelverk å dele den informasjonen 

som er allment tilgjengelig om rovviltregistreringer, slik at nyttig informasjon blir lettere tilgjengelig 

for de som skal tilpasse sin drift til rovviltforekomst.   

 

- Forskning på kalvetilgang  

Rovviltnemnda ønsker ny forskning hvor en registrerer andelen simler som er drektige.  

 

- Drone i kalvingsområder for rein 

Drone er et effektivt virkemiddel for raskt og med minimale forstyrrelser følge med i kalvingsområder 

for rein.  

 

Forebyggende og konfliktdempende tiltak 

Sekretariatet gjør en sjekk på at det ikke er noen punkter som i arbeidsgruppas innspill som ikke er 

behandlet i forvaltningsplanen.  

 

Vurdering av utvidelse av A-området for bjørn i Karasjok 

På møtet den 23.8. ba rovviltnemnda om at sekretariatet gjorde en grundigere vurdering av eventuell 

utvidelse av A-sonen for bjørn frem til Riksvei 92 ved Karasjok. I utkast for møtet 12.9.2023 skrev 

sekretariatet dette: 

 

             Rovviltnemnda utvider A-sonen nord til riksvei 92. Utvidelsen vil bidra til at bestandsmålet kan 

nåes innenfor sonen. Denne utvidelsen kommer ikke inn i områder som i dag brukes til sauebeite. 

Utvidelsen kommer ikke inn i områder som i dag brukes som kalvingsområder for rein. Utvidelsen 

flytter A-området for bjørn nærmere bebyggelse, men den flytter ikke på bjørnene. Utvidelsen vil gjøre 

at det i dette området sannsynligvis ikke åpnes for lisensfelling av bjørn før bestandsmålet er nådd, 



noe som reduserer risikoen for at en får skadeskutt bjørn nær bebyggelse.  

 

Rovviltnemnda utvider ikke eksisterende sone, og avsnittet «utvidelse av A-området i Karasjok» tas ut 

av forvaltningsplanen.  

 

 

53/23 Neste møte 
 

Neste møte blir et Teams-møte fredag 13. oktober kl. 9–12. Dette skal være siste møte før planen 

sendes på høring.    


